

## PART II

### Excise Act

Part II would implement the Ways and Means Motion to amend the *Excise Act* tabled by the Minister of State (Finance) in the House of Commons on October 2, 1986 (hereinafter called the "Excise Motion").

*Clause 15:* (1) This amendment, which would increase the excise duty on the spirits specified in subsection 1(1) from \$10.32 to \$10.733 per litre of absolute ethyl alcohol distilled in Canada, would implement paragraph 1 of the Excise Motion, which reads as follows:

"1. That the excise duty on the spirits specified in subsection 1(1) of Part I of the schedule to the Act be imposed at the rate of \$10.733 on every litre of absolute ethyl alcohol distilled in Canada and so in proportion for any less quantity than one litre (1 L)."

(2) This amendment would implement paragraphs 2 and 3 of the Excise Motion, which read as follows:

"2. That the excise duties on beer be imposed at the following rates:

- (a) on all beer or malt liquor containing more than 2.5 per cent absolute ethyl alcohol by volume, \$19.323 per hectolitre;
- (b) on all beer or malt liquor containing more than 1.2 per cent absolute ethyl alcohol by volume but not more than 2.5 per cent absolute ethyl alcohol by volume, \$9.660 per hectolitre; and
- (c) on all beer or malt liquor containing not more than 1.2 per cent absolute ethyl alcohol by volume, \$1.789 per hectolitre.

3. That the excise duties on tobacco, cigars and cigarettes be imposed at the following rates:

- (a) on manufactured tobacco of all descriptions except cigarettes, per kilogram actual mass, \$2.339;
- (b) on cigarettes having a mass of not more than one thousand three hundred and sixty-one grams (1 361 g) per thousand, \$10.120 per thousand;

## PARTIE II

### Loi sur l'accise

La partie II met en oeuvre la Motion des voies et moyens modifiant la Loi sur l'accise (ci-après appelée la «Motion sur l'accise») déposée par le ministre d'État (Finances) à la Chambre des communes le 2 octobre 1986.

*Article 15, (1).* — Hausse des droits d'accise sur le litre d'alcool éthylique absolu distillé au Canada de 10,32 \$ à 10,733 \$. Mise en oeuvre de l'article 1 de la Motion sur l'accise :

«1. Que les droits d'accise sur l'eau-de-vie qui sont spécifiés au paragraphe 1(1) de la Partie I de la Loi soient imposés au taux de 10,733 \$ sur chaque litre d'alcool éthylique absolu distillé au Canada, et ainsi proportionnellement pour toute quantité moindre qu'un litre (1 L).»

(2). — Mise en oeuvre des articles 2 et 3 de la Motion sur l'accise :

«2. Que les droits d'accise sur la bière soient imposés aux taux suivants :

- a) sur la bière ou la liqueur de malt contenant plus de 2,5 pour cent d'alcool éthylique absolu par volume, 19,323 \$ l'hectolitre;
- b) sur la bière ou la liqueur de malt contenant plus de 1,2 pour cent d'alcool éthylique absolu par volume mais au plus 2,5 pour cent d'alcool éthylique absolu par volume, 9,660 \$ l'hectolitre;
- c) sur la bière ou la liqueur de malt contenant au plus 1,2 pour cent d'alcool éthylique absolu par volume, 1,789 \$ l'hectolitre.

3. Que les droits d'accise sur le tabac, les cigares et les cigarettes soient imposés aux taux suivants :

- a) sur le tabac fabriqué de toutes catégories, excepté les cigarettes, 2,339 \$ le kilogramme, masse réelle;
- b) sur les cigarettes ayant une masse d'au plus mille trois cent soixante et un grammes (1 361 g) le millier, 10,120 \$ le millier;